

АННОТАЦИЯ

Феномен социального обмена как объект анализа в современной социологии / Маруденко Елена Васильевна; Факультет философии и социальных наук, Кафедра социологии; науч. рук. В.Ф. Гигин.

Ключевые слова: социальный обмен, структурализм, социальный институт, позитивизм, марксизм, власть.

Целью дипломной работы – рассмотреть феномен социального обмена как объект анализа в современной социологии. Объектом дипломной работы является феномен социального обмена как объект анализа в современной социологии. Предметом являются особенности социальных взаимодействий в социологических теориях.

Результаты данной работы: были подробно рассмотрены предпосылки возникновения теории социального обмена, было проанализировано появление и развитие теории социального обмена, было изучено современное общество в теории социального обмена.

Значимость работы заключается в том, что результаты, полученные в ходе анализа изучаемой информации, могут быть использованы в образовательной и научной деятельности.

ANNOTATION

The phenomenon of social exchange as an object of analysis in modern sociology / Marudenko Elena Vasilievna; Faculty of Philosophy and Social Sciences, Department of Sociology; Sci. Hands. V.F. Gigin.

Key words: social exchange, structuralism, social institution, positivism, Marxism, power.

The purpose of the thesis is to consider the phenomenon of social exchange as an object of analysis in modern sociology. The subject of the thesis is the phenomenon of social exchange as an object of analysis in modern sociology. The subject is the features of social interactions in sociological theories.

The results of this work: the prerequisites for the emergence of the theory of social exchange were examined in detail, the emergence and development of the theory of social exchange was analyzed, and modern society was studied in the theory of social exchange.

The significance of the work lies in the fact that the results obtained during the analysis of the information studied can be used in educational and scientific activities.